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Referat 
Ekstra skolebestyrelses-
møde   

Dato: 24. august 2022 
Sted: Ravnsholt 
Tid: 17.00-29.00 

Mødeleder/facilitator: Mette Thrane   Referent: Henriette Øland 

Forældrerepræsentanter: Mette Thrane Nielsen (formand), Carina Black Kristensen, Johanna Haggert, Louise Hamilton Hassager, Thomas Hviid 

Medarbejderrepræsentanter: Stefan Tausen (Ravnsholt) 

Elevrepræsentanter: Ikke indkaldt, da de ikke er valgt endnu 

Ledelsen: Morten Winther Bothe, Henriette Øland 

Afbud: Thomas Schöneck (Kongevej), Lisa Østerhegn (Engholm), Lene Westergaard, Lea Brøndum 

 
Tid 
 

Indhold  
 

Formål og det, der skal udrettes un-
der punktet + organisering (sådan 
gør vi) 

Referat 

5 min Tjek ind 
Hvad tjekker jeg ind med? 
Hils og mød 

Tegn dit emoji-humør 
 
Ansvarlig: Morten 

  

 
5 min 

Formål og prioritering af mødets ind-
hold 
 

Ansvarlig: Morten og Mette  

17.05 1. Godkendelse af dagsordenen 
 

Ansvarlig: Mette  

 2. Orientering om, hvordan Kratbjerg-
skolen blev etableret i 2016  

Ansvarlig: Morten og Mette Morten og Mette orienterede om historikken bag Kratbjergskolen 
som distriktsskole, og hvilken proces, der gik forud for. 
 

 3. Orientering om udgifts- og ansæt-
telsesstop resten af 2022 

 Morten fortalte, at Økonomiudvalget i sidste uge besluttede at 
indføre udgifts- og ansættelsesstop resten af 2022, og at vi pt. af-
venter byrådsmødet i morgen d. 25/8, hvor det endelige udgifts-
stop forventes godkendt.  
 
Udmeldingen skyldes, at kommunens økonomi og kassebeholdning 
er udfordret pga.: 

 Konsekvenser af kommuneøkonomiaftalen for 2023 

 Øgede udgifter til specialområdet 

 Stigende energiudgifter 

 Manglende kompensation for coronaudgifter 
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Kommunens kassebeholdning skal være på minimum 30 mio. kr., 
ellers risikerer kommunen at komme under administration. Hvis 
udgifterne ikke bringes ned, forventes kassebeholdningen at 
komme helt ned på 12 mio. kr.  
 
Ledelsen har meldt ind til direktionen, hvad et evt. udgifts- og an-
sættelsesstop vil betyde for skolens drift, og vi afventer p.t. en en-
delig tilbagemelding på, hvordan vi skal forholde os i fht fx kurser, 
vikardækning, to-lærertimer. Vi forventer at få en mere præcis til-
bagemelding 26/8. Vi har p.t fået at vide, at specialområdet er fri-
taget fra ansættelsesstop og ingen-brug-af-vikarer. 
 

18.00 4. Orientering og drøftelse af under-
søgelsen af, hvordan Kratbjergsko-
len kan deles i to skoler 

Skole- og dagtilbudschef Dorthe Lund Nielsen og 
chefkonsulent Finn Johansen deltager på mødet og 
orienterer om processen.  
 
Ansvarlig: Morten 

Dorthe Lund fortalte om BSUs beslutning. Den indebærer, at for-
valtningen skal undersøge, hvordan Kratbjergskolen kan opdeles i 
to selvstændige skoler. Derfor skal forvaltningen udarbejde et be-
slutningsforslag, der behandler: 
 

 Afledte konsekvenser i forhold til medarbejderansættelser 

 Kongevejens organisatoriske ophæng 

 En tid-. og procesplan 

 Revideret styrelsesvedtægt  

 Inddragelse af forældre, medarbejdere og elever 
 
Hvis man skal nedlægge en skole, er der lovmæssigt en bestemt 
procedure, som man skal overholde. Proceduren indebærer, at 
den endelige beslutning senest kan være truffet inden 1. marts 
2023. For at overholde proceduren skal forvaltningen have et be-
slutningsforslag klar til byrådsmødet d. 24. november og til BSU al-
lerede 27. september. Det giver en meget kort proces.  
 
Hvis det bliver besluttet at opdele i to nye skoler, skal der afholdes 
nye valg til skolebestyrelserne for de to skoler.  
 
I Allerød er der vedtaget en ledelsesstruktur for skolerne, der be-
skriver bl.a. antallet af ledere på en skole alt efter størrelse. Den 
fremtidige ledelsesstruktur på de to nye skoler skal fremgå af be-
slutningsoplægget. Her gav skolebestyrelsen udtryk for, at man 
gerne vil være involveret i ansættelsen af ledelserne. Forvaltnin-
gen undersøger, hvilke retningslinjer der gælder.  
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Det blev drøftet, at der skal være en særlig opmærksomhed om-
kring Kongevejen og medarbejderne på Kongevejen, da der skal ta-
ges stilling til Kongevejens organisatoriske ophæng. Her kunne for-
valtningen udarbejde et forslag til organisering, som forvaltningen 
kan præsentere for og drøfte med fx skolebestyrelsen.  
 
Det blev drøftet, hvilke arbejdsgrupper det giver mening af ned-
sætte. Det kunne fx være en idé at nedsætte en arbejdsgruppe, 
der ser på, hvordan vi fx kan fasholde et godt samarbejde på tværs 
af fx Kongevejen og gruppeordningerne.   
 
Det blev aftalt, at Dorthe Lund og Finn Johansen deltager på et se-
nere skolebestyrelsesmøde, hvor man kan drøfte mulige forslag til 
den nye struktur og de afledte konsekvenser.  
 

18.55 5. Evt. 
 

Ansvarlig: Mette  

 


